
 

 

Protokół Nr  IX/2024 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 30 grudnia 2024 roku 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 13.00 otworzył  IX sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Pana Skarbnika oraz Państwa Radnych przybyłych na 

sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych, dwóch 

radnych nieobecnych (P. Krzysztof Siara oraz P. Andrzej Szatan),  co stanowi kworum niezbędne do 

prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o projekcie uchwały  

w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 - 2038. 

8. Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wolanów na lata 2025 – 2038. 

9. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta. 

10. Odczytanie opinii komisji i wniosków radnych. 

11. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o projekcie Uchwały 

budżetowej  na 2025 rok oraz opinii o możliwości sfinansowania deficytu. 

12. Przedstawienie stanowiska wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych. 

13. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie. 

14. Głosowanie nad projektem Uchwały budżetowej Gminy Wolanów na 2025 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2024. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy  

Wolanów na lata 2025 – 2027. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie: planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach,  dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Wolanów oraz określenia form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przeznaczone w roku 2025. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr ewid. 1065 położonej w obrębie 

geodezyjnym 0026 Wawrzyszów w Gminie Wolanów na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

22. Wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad. 

Następnie poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. W głosowaniu jawnym 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 13 głosami za przez Radę Gminy Wolanów. 

 



Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 12  głosach „za” i 1 „wstrzymującym” protokół Nr VIII z sesji 

Rady Gminy Wolanów z dnia 22 listopada 2024 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Pani Jolanta Gutkowska Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i 

Finansów poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów spotkała się na 

wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego w dniu 

23 grudnia. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych na 

dzisiejszą sesję Rady Gminy,  które zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie przez członków 

Komisji. Omawiano również projekt Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wolanów na lata 2025-2038 oraz projekt Uchwały budżetowej Gminy Wolanów na 2025 rok, do 

których sformułowano pozytywną opinię. W tym samym dniu odbyło się również posiedzenie 

Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów z udziałem poszczególnych 

przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy Wolanów, na którym sformułowano ostateczną 

opinię do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wolanów na lata 2025 - 2038 oraz do projektu 

budżetu Gminy Wolanów na 2025 rok.  

Pani Diana Gibała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  poinformowała, że w dniu 20 grudnia 

odbyło się posiedzenie połączonych Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty Kultury Sportu i 

Zdrowia. Omawiano materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie zostały zaopiniowane 

pozytywnie jednogłośnie. Poruszono również tematy związane ze sprawami bieżącymi gminy. 

Omawiano Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Wolanów na lata 2025-2038 oraz projekt 

Uchwały budżetowej Gminy Wolanów na 2025 rok, do których sformułowano pozytywną opinię. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: 

” Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 22 listopada 2024 r. do dziś uwagę koncentrowaliśmy 

na zakończeniu i rozliczeniu tegorocznych inwestycji i zadań bieżących. W sumie wartość wydatków 

inwestycyjnych w dzisiejszej uchwale budżetowej ostatniej w 2024 r. wynosi 13,6 mln zł. Na 

początku roku zakładaliśmy, że będzie to 18,7 mln zł. Na zmniejszenie zakładanej kwoty wpłynęło 

przede wszystkim opóźnienie w realizacji budowy infrastruktury sportowej przy szkołach w 

Bieniędzicach, Mniszku i Sławnie. Inwestycja ta jest realizowana w procedurze zaprojektuj i wybuduj 

i okazało się, że prace projektowe oraz towarzyszące im różnego rodzaju uzgodnienia potrwały 

znacznie dłużej niż pierwotnie zakładaliśmy. Również prace realizacyjne opóźniły się z przyczyn 

leżących po stronie wykonawców. Wydatki związane z realizacją tej inwestycji w kwocie 7,2 mln zł 

przenosimy zatem z roku 2024 do budżetu roku 2025. Pracujemy również nad planem ogólnym 

gminy, formułując wnioski dotyczące działek gminnych oraz wyznaczenia stref. W pierwszym 

kwartale 2025 r. plan będzie przedmiotem obrad komisji Rady Gminy oraz konsultacji społecznych.  

Składamy również wnioski na pojawiające się, nowe nabory. W ostatnim czasie złożyliśmy 

wniosek na dofinansowanie przewozów autobusowych na liniach na terenie Gminy Wolanów, są to 

linia Wolanów-Jarosławice, kurs po godz. 22 z Radomia, kursy niedzielne do Radomia  oraz linie 

wewnętrzne przez Kolonię Warzyszów-Laskową Wolę-Rogową oraz przez Wacławów-Chruślice, a 

także Franciszków-Podlesie-Młodocin-Waliny. Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie zakupu 

sprzętu dla gminnych jednostek OSP, w uzgodnieniu z tymi jednostkami. Złożyliśmy też wniosek o 

dofinansowanie z KPO budowy ostatniego odcinka kanalizacji w miejscowości Strzałków, ostatniego 

z projektu opracowanego w 2016 r. Jeśli uzyskamy dofinansowanie to będzie to kolejna inwestycja 

do realizacji w budżecie gminy na przyszły rok. Szykujemy też wniosek na autobus szkolny, który 

uzupełni naszą bazę elektryków w przyszłości, jeśli oczywiście wnioski zostaną rozpatrzone 

pozytywnie. Szykujemy też opis przedmiotu zamówienia do przetargu na opracowanie dokumentacji 



na oczyszczalnię ścieków w Mniszku, damy na ten projekt potencjalnemu wykonawcy jakieś dwa 

lata. Pracujemy również intensywnie nad przetargiem na autobusy elektryczne i stacje ładowania. Po 

licznych prośbach w PGE udało mi się wyprosić umowy na zapewnienie mocy z datą realizacji do 

20 czerwca 2026 r. Bo to najtrudniejsza sprawa, gdyż nie zależy od nas, bo PGE zapewnia nam 

energię. A bez tej energii nie będzie możliwe uruchomienie naszych autobusów elektrycznych. I 

widzicie Państwo jakie są absurdy, dziś jeszcze nie podpisaliśmy umowy na to dofinansowanie, 

rozliczyć musimy je do końca czerwca 2026 r. Ale już bez tej umowy muszę zawrzeć umowy z PGE 

na zapewnienie energii, bo w PGE najkrótszy okres to 18 m-cy i rzadko jest dotrzymywany. Również 

warunki finansowania stwarzają pewnego rodzaju trudności, gdyż w tym programie są albo zaliczki 

albo refundacje. A zaliczki w okresach kwartalnych, czyli nie więcej niż dwie na kwartał i nie więcej 

niż 30%, co nie bardzo pasuje do zakupu autobusów, gdzie nie ma etapów, nie kupię kawałka 

autobusu ani też nie jest mi potrzebny autobus dopóki nie mam czynnych stacji ładowania. Natomiast 

przy inwestycji rzędu 15 mln zł trudno nam będzie zapłacić ze swoich, a potem ubiegać się o 

refundację. Także musimy zdecydować się na te zaliczki i sobie jakoś z tym poradzić.  

W ostatnich dniach otworzyliśmy oferty na budowę żłobka, wpłynęło 11 ofert, w tym trzy 

mieszczą się w założonych przez nas środkach, więc procedujemy w celu wyboru wykonawcy 

zadania. Ogłosiliśmy również przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów na kolejny rok, ze 

względu na wartość jest to przetarg unijny, czyli dłuższa procedura. W tym roku, żeby zrównoważyć 

system gospodarowania odpadami dziś Rada podejmie uchwałę o dopłacie do systemu w wysokości 

100 tys. zł. Dochody okazały się nie wystarczające do pokrycia wszystkich wydatków związanych z 

gospodarką odpadami.  

Zakończyliśmy renowację kapliczki słupowej z 1604 r., która stała przy starodrożu w 

Mniszku, a teraz pięknie się prezentuje na placu kościelnym w Mniszku. Pozyskaliśmy na ten cel 98 

tys. zł z Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład. Kapliczka ta jest jedną z najstarszych w 

regionie, ma 420 lat. Cieszę się, że udało nam się o nią zadbać. Wcześniej przyznaliśmy parafii 

dotację na opracowanie dokumentacji konserwatorskiej oraz na nadzór nad renowacją. 

Zakończyliśmy też budowę odcinka wodociągu w Ślepowronie i Sławnie. Były to odcinki o łącznej 

długości 400 m zaprojektowane przez mieszkańców na ich koszt, a wykonane na koszt gminy.  

Mieliśmy również w ostatnim czasie sporo nieprzyjemnych sytuacji związanych z realizacją 

dowozu dzieci do szkół, a mianowicie przewoźnik realizujący usługę przewoził uczniów autobusami 

mniejszymi niż określone w umowie, inny przewoźnik, który chciał wykonywać tę usługę a nie złożył 

oferty na przetarg skarżył średnio co drugi dzień wykonawcę usługi, w związku z tym od połowy 

października po kilka razy w tygodniu realizowaliśmy kontrole biorąc pod uwagę nawet możliwość 

rozwiązania umowy w razie braku poprawy. W ostatnich tygodniach nastąpiła wyraźna poprawa w 

tym zakresie, więc kontynuujemy umowę, kontrolujemy i też nakładamy kary zgodnie z umową.  

Z dobrych wiadomości otrzymaliśmy dofinansowanie na utylizację azbestu rolniczego w 

wysokości 40 tys. zł z czasem realizacji i rozliczenia do połowy 2025 r. Nadal od naboru który 

skończył się w dniu 26 sierpnia czekamy na wyniki w Rządowym Funduszu Rozwoju Dróg, gdzie 

złożyliśmy wniosek na rozbudowę drogi w Strzałkowie obok remizy.   

W dniu 8 grudnia odbyła się nasza gminna wigilia pod gwiazdami, tym razem w Mniszku 

przy szkole podstawowej. Bardzo dziękuję wszystkim, którzy włączyli się w jej realizację - Kołom 

Gospodyń Wiejskich z Mniszka, Sławna, Kolonii Wawrzyszów, Wawrzyszowa, Rogowej, Kowali 

Duszocina oraz z Garna, dziękuję Społeczności Szkoły Podstawowej w Mniszku, Gminnemu 

Centrum Kultury oraz Wszystkim, którzy przyszli, żeby wziąć udział w tym spotkaniu. W grudniu 

otrzymałam wiele zaproszeń na spotkania wigilijne na terenie naszej gminy, za wszystkie bardzo 

dziękuję, przez dwa tygodnie byłam chora, więc unikałam zgromadzeń, ale bardzo dziękuję za 

wszystkie zaproszenia. To bardzo miłe, że Mieszkańcy chcą wigilijnie świętować z wójtem.” 

  

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie odnotowano wniosków i  zapytań radnych.  

 

Ad. 7 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał Uchwałę Nr 3.h./328/2024 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudzień 2024 roku 

w sprawie: opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wolanów projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025 – 2038 ( uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wolanów na lata 2025 – 2038. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wolanów na lata 2025 – 2038, gdzie w głosowaniu 

jawnym uchwała Nr IX/59/2024 została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  (uchwała w 

załączeniu).  

 

Ad. 9 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał projekt uchwały budżetowej wraz z 

uzasadnieniem (projekt uchwały w załączeniu).  

 

Ad. 10 

W danym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski 

odczytał opinie poszczególnych Komisji stałych Rady Gminy Wolanów oraz ostateczną opinię 

Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów Publicznych w sprawie projektu budżetu 

gminy na 2025 rok wypracowaną wraz z udziałem przewodniczących poszczególnych Komisji 

stałych Rady Gminy (opinie komisji w złączeniu) 

 

Ad. 11 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał uchwałę Nr 3.c./330/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2024 roku w sprawie: opinii  

o przedłożonym przez Wójta Gminy Wolanów projekcie Uchwały Budżetowej na 2025 rok oraz 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

 Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha  przestawiła  projekt uchwały omawiając 

poszczególne zadania inwestycyjne wpisane do projektu budżetu na 2025 rok. (w załączeniu) 

 

Ad. 13 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poinformował, że nie było poprawek do 

projektu Uchwały budżetowej. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt Uchwały 

budżetowej Gminy Wolanów na rok 2025, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr IX/60/2024 w 

ww. sprawie została jednogłośnie przyjęta 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel  odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr IX/61/2024 w sprawie wprowadzenia zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033 została podjęta jednogłośnie 

13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 



 

Ad. 16 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej na 2024 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr IX/62/2024 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2024 rok została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr IX/63/2024 w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy  Wolanów na lata 2025 – 2027 . 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr IX/64/2024 w sprawie ustalenia przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny Gminy  Wolanów na lata 2025 – 2027 została przyjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie: 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach,  dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Wolanów oraz określenia form i specjalności kształcenia, 

na które dofinansowanie jest przeznaczone w roku 2025. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr IX/65/2024 w sprawie: planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach,  dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Wolanów oraz określenia form i specjalności kształcenia, 

na które dofinansowanie jest przeznaczone w roku 2025 została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok.. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr IX/66/2024 w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 



 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako dz. nr ewid. 1065 położonej w obrębie geodezyjnym 0026 Wawrzyszów w Gminie 

Wolanów na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr IX/67/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr 

ewid. 1065 położonej w obrębie geodezyjnym 0026 Wawrzyszów w Gminie Wolanów na rzecz PGE 

Dystrybucja S.A. została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

  

Ad. 22 

W wolnych wnioskach i informacjach składano sobie wzajemnie życzenia z okazji 

nadchodzącego Nowego Roku 2025.  

 

Ad. 23 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął IX sesję Rady Gminy Wolanów o godz. 

15.30. 

 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


